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Folketingsmedlem Jens Christian Lund (S) har den 27. oktober 2005 stillet 
mig følgende spørgsmål nr. S 544, som jeg hermed skal besvare.

Svaret vedlægges i 80 eksemplarer.
./.
Spørgsmål nr. S 544:

"Hvilke tiltag vil ministeren iværksætte, for at solceller kan blive konkur-
rencedygtige på markedsvilkår?" 

Svar:

I forbindelse med udarbejdelsen af regeringens ”Energistrategi 2025” fra 
juni 2005 er det vurderet, at produktionsprisen for el fra solenergi i dag un-
der danske forhold er meget langt fra at være konkurrencedygtig, og at ud-
viklingen af rentable anlæg vil tage mindst 20 år. 

Bl.a. med henblik på at nedbringe prisen støtter regeringen den nødvendige
forskning og udvikling på området, som varetages under både Energistyrel-
sens Energiforskningsprogram og under Energinet.dk’s forsknings- og ud-
viklingsprogram for renere elproduktionsteknologier. De 2 programmer har 
i 2004 udarbejdet en fælles forsknings- og udviklingsstrategi på området.

Programmerne har i perioden 2003-05 anvendt ca. 60 mio. kr. på udvikling 
af solcelleteknologi, og der forventes ydet yderligere tilskud til projekter på 
solcelleområdet i forbindelse med den udbudsrunde, som Energinet.dk ud-
mønter inden årets udgang. Jeg har i forbindelse med min godkendelse af 
indsatsområder for 2006-midlerne bedt Energinet.dk om også at prioritere 
projekter, som kan demonstrere anvendelsen af solceller i elforsyningen.

Jeg skal desuden pege på den såkaldte nettomålingsordning for installation 
af mindre solcelleanlæg i bygninger, som indebærer, at elproduktionen fra 
anlæggene direkte kan modregnes i elforbruget. Der er i den forbindelse 
afgiftsfritagelse for el fra solceller.

Med venlig hilsen

Flemming Hansen
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